

UCAPAN

**UCAPAN PENGGULUNGAN TIMBALAN MENTERI PENDIDIKAN II
RANG UNDANG-UNDANG PERBEKALAN TAMBAHAN 2013
DI DEWAN RAKYAT OLEH
YB TUAN P. KAMALANATHAN A/L P. PANCHANATHAN**

Timbalan Menteri Pendidikan [Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan]: Terima kasih Tuan Pengerusi. Terlebih dahulu saya ingin mengambil kesempatan ini untuk mengucapkan terima kasih kepada 11 Ahli Yang Berhormat yang telah mengambil bahagian dalam perbahasan ini. Yang Berhormat Kulai, Yang Berhormat Kuala Krai, Yang Berhormat Rantau Panjang, Yang Berhormat Tuaran, Yang Berhormat Parit Buntar, Yang Berhormat Hulu Rajang, Yang Berhormat Pokok Sena, Yang Berhormat Kinabatangan, Yang Berhormat Bukit Gantang, Yang Berhormat Tumpat dan Yang Berhormat Tasek Gelugor. Manakala 15 Ahli Parlimen Yang Berhormat di Parlimen yang mencelah, Yang Berhormat Sungai Siput, Yang Berhormat Sungai Petani, Yang Berhormat Kota Bharu, Yang Berhormat Bukit Katil, Yang Berhormat Tuaran, Yang Berhormat Hulu Rajang, Yang Berhormat Tenom, Yang Berhormat Jerlun, Yang Berhormat Pokok Sena, Yang Berhormat Kuala Krai, Yang Berhormat Jerantut, Yang Berhormat Sepang, Yang Berhormat Kota Raja, Yang Berhormat Pengkalan Chepa.

Saya akan cuba sedaya upaya untuk memberikan jawapan-jawapan berdasarkan kepada permintaan yang bersangkutan paut dengan keperluan penambahan peruntukan ataupun bajet ini. Yang Berhormat Kulai dan juga Yang Berhormat Kinabatangan juga ada meminta sedikit maklumat tentang program DPLI di IPGM dan juga isu-isu perguruan. Untuk makluman Yang Berhormat, GSTT-DPLI di sekolah rendah buat masa ini ialah 2,017 orang, manakala GSTT-DPLI di sekolah menengah ialah 4,003 orang di IPTA. Senarai calon telah pun kita kemukakan kepada Suruhanjaya Perkhidmatan Pendidikan (SPP). Sementara saya memberikan jawapan ini, Yang Amat Berhormat Menteri Pendidikan kini berada di Sabah juga sedang dan telah membuat pengumuman yang mana urusan temu duga akan bermula. Dijangka temu duga ini akan dijalankan pada bulan Oktober dan lantikannya pula akan bermula pada bulan Januari tahun depan.

Yang Berhormat Kuala Krai dalam aspek yang dibangkitkan sebentar tadi mengenai bantuan makanan asrama, SBP adakah penjimatan kos terhadap makanan di asrama selepas anak-anak balik hujung minggu? Untuk makluman Yang Berhormat, pihak kementerian tidak mengarahkan pengurusan sekolah supaya murid-murid balik ke rumah setiap hujung minggu. Malah, bagi murid-murid yang menduduki peperiksaan yang menduduki peperiksaan SPM dan juga STPM, pihak sekolah menyediakan makanan yang mencukupi tanpa mengenakan apa-apa bayaran. Murid-murid yang balik setiap hujung minggu adalah di atas kerelaan mereka tanpa arahan daripada sekolah atau kementerian bagi tujuan menjimatkan perbelanjaan makanan asrama. Yang Berhormat Kuala Krai juga meminta penjelasan, apakah KPM bersedia untuk menerima permohonan dari individu ataupun kumpulan untuk mengikuti Program

Peningkatan Pendidikan Bahasa Inggeris di IPG? Pengambilan yang dilaksanakan adalah secara kumpulan melalui tajaan agensi-agensi tertentu. Contohnya daripada KEMAS dan juga Jabatan Perpaduan. Aspek penggabungan IPG untuk dijadikan universiti sudah ada atau tidak peruntukan? Cadangan ini cadangan baru yang telah pun disuarakan oleh Yang Amat Berhormat Timbalan Perdana Menteri, jawapan ini akan saya berikan secara bertulis kepada Yang Berhormat.

Yang Berhormat Rantau Panjang, insentif yang diberikan kepada guru untuk melaksanakan PBS. Adakah elaun tambahan? Jawapannya tidak ada elaun khas yang diperuntukkan buat masa ini, walau bagaimanapun Kementerian Pendidikan Malaysia menyediakan latihan yang bersesuaian dengan keperluan pelaksanaan PBS. Yang Berhormat Rantau Panjang juga membangkitkan tentang isu asrama-asrama yang uzur. Bagaimana Kementerian Pendidikan Malaysia mengatasi masalah ini? Bagi asrama yang dibangunkan oleh Kementerian Pendidikan Malaysia, kementerian sentiasa komited untuk membaik pulih naik taraf infrastruktur. Di bawah Pakej Rangsangan Khas 2012 dan 2013, pemilihan sekolah-sekolah untuk menerima peruntukan ini, bagaimanapun adalah tertakluk kepada keutamaan pembaikan kritikal. Bagaimana persiapan prasarana dalam penubuhan kolej vokasional, peruntukannya dan kursusnya? Pelaksanaan kolej vokasional dilaksanakan secara berperingkat-peringkat. Ini termasuklah proses menaiktarafkan sekolah menengah vokasional sedia ada kepada taraf kolej vokasional dan bergantung kepada kemampuan kewangan kerajaan semasa. Isu yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat Rantau Panjang tentang j-QAF di sekolah menengah.

Puan Siti Zailah Mohd. Yusoff [Rantau Panjang]: *[Bangun]*

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Saya selesaikan jawapan ini dahulu Yang Berhormat. Perluasan j-QAF ke peringkat menengah akan dilaksanakan selepas program j-QAF di peringkat rendah selesai seperti keperluan guru dapat dipenuhi sepenuhnya. Dipersilakan Yang Berhormat.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat Rantau Panjang.

Puan Siti Zailah Mohd. Yusoff [Rantau Panjang]: Saya ingin penjelasan mengenai naik taraf kolej vokasional tadi. Di mana mengikut penjelasan mengenai menaiktarafkan ini dibuat secara berperingkat-peringkat. Bagaimana dengan sekolah yang telah dilaksanakan program sekarang ini? Apakah persiapan, sebab aduan yang kita terima alat-alat bantu, sebagai contoh yang berkaitan dengan kursus elektronik. TV yang disediakan untuk pelajar hanya ada empat buah untuk satu kelas, sedangkan pelajar ada 40 orang. Bagaimana pelajar boleh mempunyai kualiti dari sudut kemahiran? Begitu juga guru, saya menerima aduan daripada guru-guru sendiri bagaimana guru-guru tidak dihantar kursus, guru-guru yang lama di mana mereka sebelum ini mereka belajar semasa di maktab dan sebagainya, mereka belajar jenis TV yang lama contohnya. Akan tetapi, apabila sekarang ini, TV tidak ada jenis lama semuanya jenis

baru. Jadi, mereka tidak mempunyai kemahiran yang tinggi sedangkan mereka memerlukan mengajar kepada pelajar-pelajar untuk melahirkan pelajar yang berkemahiran. Jadi, sejauh manakah perkara ini dipantau oleh pihak kementerian? Perkara ini satu realiti. Jadi minta penjelasan.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Terima kasih Yang Berhormat. Tuan Pengerusi, kementerian sedar tentang masalah-masalah seumpama ini. Kita memantau dari semasa ke semasa dan kita juga cuba sedaya upaya untuk memenuhi keperluan ini. Kita sedar ada kekurangan tetapi kita dalam proses untuk memastikan keperluan ini dapat dilaksanakan dalam masa yang terdekat...

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: *[Bangun]*

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Kita akan membantu mereka dari masa ke semasa, atas keperluan mendesak. Apabila keperluannya ada, kita buat saluran-saluran yang penting, bantuan-bantuan akan kita huluskan kepada kolej-kolej vokasional tersebut.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat Sibu bangun.

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: Yang Berhormat Timbalan Menteri, soalan saya adalah berbeza sedikit dengan menaiktarafkan dari kolej kepada kolej universiti. Di kawasan saya ada sebuah *University-College of Technology, Sarawak*.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Mohamed Said]: Yang Berhormat Sibu, kalau sampai mengenai isu yang berkaitan, Yang Berhormat Sibu boleh bangun ya.

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: Lebih kurang berkaitan tentang naik taraf satu kolej kepada...

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Mungkin kemudian saya beri peluang, boleh?

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: Okey boleh.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Sekiranya isu-isu berkaitan ditimbulkan, Yang Berhormat boleh bangun. Saya dengan izin Tuan Pengerusi, saya akan beri mencelah nanti. Minta maaf ya, Yang Berhormat. Seterusnya, Yang Berhormat Tuaran telah membangkitkan banyak perkara, sama dengan Yang Berhormat Kinabatangan juga tadi. Yang Berhormat Tuaran, perbezaan imbuhan tetap Elaun Wilayah Sabah dan Semenanjung mohon selaras. Perkara ini saya sedar Yang Berhormat telah banyak kali membangkitkan isu ini, saya sedar. Perkara ini sebenarnya berada di bidang kuasa Jabatan Perkhidmatan Awam dan Agensi Pusat Kementerian amat mengalu-alukan cadangan untuk penyelarasan semula dilakukan. *We are with you* Yang Berhormat, dengan izin. Yang Berhormat Tuaran juga, apakah masalah pembinaan SMK Pekan

405

Nabalu. Mengapa *design* sekolah tidak mengambil kira Laporan EIA terlebih dahulu sebelum dibina. Yang Berhormat, pembinaan Sekolah Menengah Kebangsaan Pekan Nabalu menghadapi masalah kerana berhadapan dengan masalah cerun. Laporan EIA mengambil masa untuk disediakan. Walau bagaimanapun Kementerian Pendidikan Malaysia tidak akan berkompromi dengan isu yang melibatkan keselamatan pelajar. Oleh itu, semua langkah-langkah intervensi perlu diperhalusi sebelum Projek SMK Nabalu boleh diuruskan. Bilangan graduan di kolej kejururawatan yang tidak mendapat tempat. Ya, Yang Berhormat.

Datuk Madius bin Tangau [Tuaran]: Penjelasan pasal SMK Nabalu.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat Tuaran.

Datuk Madius bin Tangau [Tuaran]: Soal keselamatan pelajar memang saya bersetuju itu adalah yang terpenting untuk diambil kira tetapi Projek SMK Nabalu ini sudah dicadangkan sejak Rancangan Malaysia Ketujuh lagi. Begitu panjang pihak kementerian untuk melihat, mengkaji pelbagai aspek. Jadi, kalau sudah sampai pada tahap pembinaan baru disedari tentang perkara-perkara alam sekitar, ini rakyat tidak boleh terima terutamanya di sekitar situ. Kalau saya tak silap, pertamanya dahulu peruntukannya hanya RM14 juta. So, pada pemikiran rakyat di sana RM14 juta cukup untuk *cabin style* daripada segi pembinaan. Konsultan buat *design* hari ini bertingkat-tingkat dan dilihat dengan cerun memang tidak bersesuaian. Persoalan di sini, di mana silapnya. Kalau setakat pendekatan kabin daripada segi pembinaan, itu saya fikir daripada cerun, daripada *geological* tanah dia tidak ada masalah tetapi kalau bangunan tinggi barangkali itu menjadi satu masalah.

Tuan P. Kamalanathan a/l P.Panchanathan: Terima kasih Tuan Pengerusi, terima kasih Yang Berhormat Tuaran. Saya ambil maklumat, saya akan mendapat maklumat yang lebih terperinci tentang SMK Nabalu ini dan beri maklumat ini kepada Yang Berhormat. Saya mohon maaf kerana memandangkan perkara ini perkara lama, saya sedar. Saya pun kalau duduk sana tidak akan sesuai juga, tidak akan terima tetapi saya ambil komitmen untuk memberi penjelasan secara terperinci kepada Yang Berhormat supaya masalah Projek SMK Nabalu ini dapat kita selesaikan dalam masa yang segera. Terima kasih Yang Berhormat. Yang Berhormat Tuaran juga sebentar tadi membangkitkan isu bilangan graduan di kolej kejururawatan. Kementerian Pendidikan Malaysia memang mengambil perhatian serius terhadap lambakan graduan kejururawatan yang berlaku sekarang. Sehubungan itu, Kementerian Pendidikan Malaysia telah melaksanakan kajian semula terhadap program tersebut termasuk penubuhan kolej-kolej swasta. Itu buat jangka masa sekarang. Isu solar hibrid Yang Berhormat bangkitkan tadi berapa kerugian dialami akibat solar hibrid tidak berfungsi. Projek solar hibrid ini sebenarnya Yang Berhormat, dilaksanakan sebenarnya tidak pernah mendatangkan kerugian kepada sesiapa. Sebaliknya memberikan manfaat kepada pelajar-pelajar sekolah serta guru-guru terutama di kawasan luar bandar...

Datuk Madius bin Tangau [Tuaran]: [Bangun]

Tuan P. Kamalanathan a/l P.Panchanathan: Biar saya selesaikan dahulu, saya beri peluang. Pihak JKR yang dilantik sebagai perunding teknikal sentiasa memantau agar projek ini sentiasa berfungsi dan sekiranya berlaku kerosakan, ianya akan diambil tindakan segera. Pihak kontraktor akan diarahkan untuk memperbaikinya. Yang Berhormat nak minta penjelasan?

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, silakan.

Datuk Madius bin Tangau [Tuaran]: Tuan Pengerusi, terima kasih Yang Berhormat Timbalan Menteri. Apabila saya menyatakan kerugian, di sini kerugian daripada segi *opportunity cost*. Jadi, saya merujuk kepada secara spesifik, SK Tudan. Pembinaan solar hibrid lebih mahal daripada harga bangunan sekolah dan hari ini sudah sekian lama tidak berfungsi. Itu dalam pengetahuan saya, jadi dalam hal ini itulah saya mengatakan bahawa berapa daripada segi kerugian kita daripada segi *opportunity cost*. Duit peruntukan yang dibelanjakan untuk solar hybrid sekarang tidak berfungsi, tidak dipakai, patutnya digunakan untuk benda lain. Hari ini di SK Tudan ini sudah ada grid. Talian grid sudah mahu masuk di situ dan selepas ini memang solar hibrid tidak boleh digunakan. Itu maksud saya daripada segi kerugian tadi. Terima kasih.

Tuan P. Kamalanathan a/l P.Panchanathan: Terima kasih, saya ambil makluman tersebut.

Datuk Bung Moktar bin Radin [Kinabatangan]: Yang Berhormat, boleh tambah sedikit?

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat Kinabatangan. Sila.

Datuk Bung Moktar bin Radin [Kinabatangan]: Ya, sebetulnya memang berlaku perkara seumpama ini. Di kawasan saya, SK Kampung Balat. Daripada awal ia dibina sampai sekarang tidak pernah berfungsi. Ada lagi beberapa buah sekolah, nanti saya akan lapor dengan Yang Berhormat dan perkara ini memang amat rugilah. Berjuta-juta ringgit dibelanjakan tetapi tidak boleh menzahirkan apa yang kementerian inginkan. Jadi, ini perlu diambil perhatian.

Tuan P. Kamalanathan a/l P.Panchanathan: Terima kasih Yang Berhormat Tuaran dan juga Yang Berhormat Kinabatangan. Saya benar-benar sedar keperluan di sekolah-sekolah di Sabah dan mahupun di Sarawak juga. Malah saya telah memberi ucapan penangguhan saya apabila soalan dibangkitkan oleh Yang Berhormat Tuaran beberapa hari yang lalu. Malah saya sendiri dengan Yang Berhormat Tawau dan juga Yang Berhormat Besut telah pergi ke negeri Sabah dan Sarawak untuk mengenal pasti. Kita sudah ada masalah-masalah yang kita mohon beri sedikit tempoh masa untuk membetulkan. Kita dalam proses untuk membetulkan banyak, khususnya di dalam bidang pelan pembangunan, pelancaran Pelan Pembangunan Pendidikan Malaysia yang memberi penekanan kepada sekolah-sekolah di luar bandar ini. Kita komited untuk

melaksanakan pelan-pelan yang telah pun dilakarkan di sana. Yang Berhormat Tuaran telah bangkitkan isu surau yang tidak sesuai dengan reka bentuk, khususnya untuk penduduk di Sabah. Terima kasih, saya sendiri pernah melawat dalam lawatan saya ke Kinabatangan. Ada juga sebuah surau yang tidak dapat disiapkan kerana *design* dia tidak begitu baik. Saya sendiri tengok dan saya tahu ia tak boleh diterima. Kita meneliti dan kita akan ambil tindakan dalam masa terdekat, okey? Yang Berhormat Tuaran juga menanyakan apakah kriteria yang diambil kira semasa pengambilan guru pelatih. Syarat asas pengambilan PISMP (Program Ijazah Sarjana Muda Perguruan) adalah pencapaian akademik minimum 3 cemerlang ataupun 3 kredit, kokurikulum 10% dan lulus temu duga. Syarat temu duga mencapai tahap lulus inventori sahsiah kejuruan dengan nama singkat INSAK. Yang Berhormat Parit Buntar menanyakan apakah kriteria pemilihan syarikat keselamatan dan apakah tindakan jika tidak bayar gaji pekerja. Kriteria pemilihan syarikat keselamatan adalah berdasarkan; (i) lulus penilaian teknikal dan kewangan, (ii) modal mencukupi dengan mampu bayar gaji pekerja minimum dua bulan, sekiranya syarikat tersebut gagal membayar gaji kepada pekerja pengawal keselamatan, pengawal-pengawal keselamatan boleh membuat aduan terus kepada Jabatan Tenaga Kerja di bawah Kementerian Sumber Manusia. Dalam perbincangan Yang Berhormat Parit Buntar yang dicelah oleh Yang Berhormat Sungai Siput, mohon Kementerian Pendidikan Malaysia semak semula kontrak syarikat-syarikat keselamatan atau kebersihan untuk membayar gaji minimum kepada pekerja-pekerja mereka. Kementerian Pendidikan Malaysia Yang Berhormat ya, telah pun menyemak semula semua 300 kontrak yang sedang berkuat kuasa susulan pelaksanaan gaji minimum pada tahun 2013. Anggaran peruntukan tambahan bagi menampung penyelarasan pembayaran kenaikan harga kontrak sedia ada telah pun dikemukakan kepada Kementerian Kewangan untuk diberi pertimbangan. Yang Berhormat Pokok Sena dan juga Yang Berhormat Sungai Petani bertanyakan mengenai kuarters guru uzur yang tidak baik pulih, mengapa. Kementerian sentiasa komited dalam menyediakan dan membaik pulih prasarana. Walau bagaimanapun, keutamaan akan diberikan kepada keperluan kritikal dan tertakluk kepada peruntukan semasa. Yang Berhormat Pokok Sena juga membangkitkan isu berapa jumlah bilangan guru yang minta bertukar di atas alasan terpisah dengan suami/isteri. Yang Berhormat, permohonan pertukaran pada 1 Januari 2014, permohonan masih dibuka dan ditutup pada hari ini iaitu hari terakhir untuk permohonan pertukaran. Pasangan terpisah di sekolah menengah sebanyak 3,812, di sekolah rendah sebanyak 4,137 dan kita akan member pertimbangan yang sewajarnya. Ini merupakan salah satu sebab utama dan ramai, seperti contoh pada penukaran yang lalu di antara lebih kurang 2,000 guru yang kita telah beri kelulusan penukaran. Lebih 50% guru-guru ialah berdasarkan kita nak menyatukan mereka balik, suami dan isteri. Itu memang yang pertama kita lihat apabila kita menerima permohonan selain daripada syarat minimum, contohnya harus berkhidmat di antara saya rasa 36 bulan kalau tak silap, itu sahaja.

Dato' Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: *[Bangun]*

Tuan P. Kamalanathan a/l P.Panchanathan: Ya, Yang Berhormat.

Dato' Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Terima kasih Tuan Pengerusi, terima kasih Yang Berhormat Timbalan Menteri. *Clear* jawapan Yang Berhormat menunjukkan bahawa tidaklah banyak sangat jumlah guru yang mohon pertukaran seperti yang disebut oleh Yang Berhormat. Ini kerana saya jumpa sendiri dengan Timbalan Perdana Menteri, dia kata sampai 30,000. Sebab itu saya katakan mungkin 30,000 itu dengan berbagai alasan-alasan yang lain yang bukan kerana persoalan yang disebut tadi. Jadi saya harap bahawa dengan jumlah yang memohon itu tidaklah begitu banyak, saya fikir bahawa boleh dibuat pengaturannya yang lebih kemas dan saya ada tiga. Esok saya akan bagi kepada Yang Berhormat. Sebenarnya depa sudah mohon, depa bagi salinan kepada saya. Saya akan minta supaya jasa baik Yang Berhormat...

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Hari ini hari terakhir permohonan pertukaran.

Dato' Haji Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Tidak, cuma hendak bagi salinan saja, mereka sudah mohon. Cuma apa yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat Sungai Petani tadi itu, soalnya ialah kuarters itu, kuarters yang baru buat tetapi tidak diduduki, tidak didiami sampai sekarang. Jadi itu isunya yang menunjukkan bahawa macam kita tidak peka kepada sama ada keperluan atau pun tidak di situ sehingga akhirnya menjadi projek siap tetapi tidak diduduki, tidak didiami. Jadi macam yang saya kata tadi bahawa mungkin boleh buat sarang burung walet untuk menambah pendapatan Kementerian Pendidikan.

Dato' Ir. Nawawi bin Ahmad [Langkawi]: Yang Berhormat Menteri, tambah sedikit. Terima kasih Yang Berhormat Timbalan Menteri. Lanjutan daripada masalah guru-guru sebentar tadi itu, saya ingin membawa kes guru-guru yang merungut tentang mereka yang diberi kontrak. Guru-guru kontrak yang sudah lama tetapi tidak diserap. Saya memohon supaya pihak kementerian akan dapat melihat masalah yang timbul ini kerana bagi mereka yang kontrak selama tiga tahun, empat tahun, lima tahun apabila tidak diserap, mereka tidak mendapat *benefit* yang lain baik seperti pencen, untuk mendapat pinjaman bank, beli kereta, beli rumah dan sebagainya.

Timbalan Menteri Pendidikan [Tuan P. Kamalanathan a/ P. Panchanathan]: Terima kasih Yang Berhormat Pokok Sena, Yang Berhormat Langkawi, terima kasih. Saya ambil maklum maklumat yang telah diberi tetapi kita harus sedar guru-guru kontrak ini dia apabila mengambil jawatan itu, beliau setuju memang kontrak. Kita cuba membantu mereka apabila ada peluang. Kita harus sedar kita ada ramai guru khususnya IPGM, IPTA itu. Kita memberi penempatan kepada mereka dahulu. Perkara yang dibangkitkan tadi Yang Berhormat Kulai, Yang Berhormat Kinabatangan dan semua, kita hendak cuba memenuhi semua keperluan ini. Kita tidak akan melepaskan mereka. Kalau boleh kita akan cuba sedaya-upaya untuk membantu mereka dalam masa yang terdekat. Saya juga terima maklumat daripada Yang Berhormat Pokok Sena dan juga Yang Berhormat Sungai Petani tentang kuarters guru, saya akan semak. Mesti ada kebaikannya mungkin ada masalahnya tetapi saya akan dapatkan maklumat apa sebenarnya dan akan saya maklumkan kepada Yang Berhormat Pokok Sena dan juga Yang Berhormat Sungai Petani. Saya pun takut juga, mana tahu ada pokok sena dalam bangunan

tersebut. Akan tetapi aspek penukaran ini Yang Berhormat, di kawasan saya pun ramai yang Tanya juga. Mereka pun minta dengan saya tetapi hendak buat macam mana, ia hadnya begitu saja tetapi kita akan cuba. Apa yang paling penting ialah kita hendak menyatukan suami isteri, *our priority* dan kita akan buat sedaya-upaya untuk membantu.

Dato' Haji Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Akan tetapi kalau boleh prioritinya ialah kalau yang duduk di Sabah, Sarawak, pasangannya duduk di sini, itu prioriti, perlu. Keduanya ialah kalau pun yang duduk dalam Semenanjung iaitu dari segi anak sakit, suami pun uzur dan sebagainya, itu pun perlu disatukan, perlu ada pertimbangan yang kemunasabahan. Kalau yang sihat-sihat tidak apalah dia berulang-alik dengan kereta, tidak apalah.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Mereka pun hendak disatukan juga. Macam Yang Berhormat Bukit Katil, dia pun sihat juga, isteri dia pun sihat juga tetapi dia pun hendak balikkan, ya lah. Kalau memenuhi syarat-syarat, boleh.

Dato' Haji Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Akan tetapi kalau boleh dapat disatukan macam Yang Berhormat Bukit Katil itu, biarlah berdekatan, perlu dibangkitkan kasihan kepada dia.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Okey Yang Berhormat, terima kasih.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ini Yang Berhormat Bukit Katil tidak bangun minta.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Tidak apalah. Setuju? *[Ketawa]* Yang Berhormat Hulu Rajang sebentar tadi meminta sedikit penjelasan tentang penyediaan kemudahan asas di daerah-daerah pedalaman contoh SMK Belaga, SMK Tongod. Kementerian sentiasa mengambil berat akan keperluan asas di sekolah-sekolah terutama di kawasan pedalaman. Walau bagaimanapun, pembinaan baru ataupun pembaikan atau naik taraf adalah bergantung kepada peruntukan kewangan semasa. Bagi asrama SMK Belaga, projek berkenaan akan di tender semula pada penghujung September atau pun sekarang, bulan ini. Yang Berhormat Kinabatangan, penempatan graduan PISMP dari IPTS perlu cari jalan penyelesaian. Saya setuju perlu cari jalan penyelesaian Yang Berhormat. Akan tetapi graduan IPGM dan IPT dilantik ini, buat masa ini graduan IPGM dan IPTA dilantik berdasarkan unjuran yang dibuat. Walau bagaimanapun, pelantikan graduan IPTS sedang dikaji khususnya dalam memastikan kualiti graduan mengikut piawaian kementerian.

Yang Berhormat Kinabatangan juga ada membangkitkan isu projek RM500,000 jangan dipakejkan setiap tender, perlu diuruskan berasingan terutama untuk kontrak perkhidmatan dan Yang Berhormat Tuaran juga ada bangkitkan isu ini. Buat masa ini, masih belum ada keputusan dasar berhubung penurutan kuasa kepada JPN untuk melaksanakan perolehan melebihi RM500,000. Dasar sedia ada menyatakan bahawa perolehan bagi tender perkhidmatan yang melebihi RM500,000 ke atas diuruskan oleh

kementerian tetapi dalam Pelan Pembangunan Pendidikan Malaysia, kita akan beri lebih autonomi kepada Pejabat Pelajaran Daerah, Jabatan Pendidikan Negeri. Malah minggu lalu, Kementerian Pendidikan telah turunkan sebanyak kepada 24 Pejabat Pelajaran Daerah. Setiap PPD kita beri RM100,000. Kita turunkan duit itu terus kepada Jabatan Pendidikan Negeri supaya PPD dapat duit. Ini permulaan. Dalam masa yang terdekat ini, dalam masa proses Pelan Pembangunan Pendidikan Malaysia ini digiatkan dengan lebih aktif, lebih banyak lagi autonomi akan diberi dan saya juga sedar ini kita akan uruskan dalam masa yang terdekat. Harap-harap dalam setahun, dua tahun ini kita dapat selesaikan isu ini. Yang Berhormat, celahan oleh Yang Berhormat Jerantut sebentar tadi apabila Yang Berhormat Kinabatangan berucap tentang telaga tiub di Sabah gagal berfungsi. Kementerian Pendidikan Malaysia melaksanakan sistem penyelenggaraan telaga tiub secara berkala. Jika terdapat kegagalan, tidak berfungsi, pihak kontraktor diminta untuk mengenal pasti puncanya dan memperbaikinya. Itu tanggungjawab kontraktor. Yang Berhormat Jerantut juga, kuarters guru yang tidak diselenggarakan dan tidak digunakan, apakah tindakan Kementerian Pendidikan Malaysia. Bagi kuarters guru dalam kawasan sekolah, pihak sekolah boleh memohon untuk ditukar fungsi sebagai stor atau lain-lain mengikut keperluan. Hanya jika tiada permintaan untuk mendiami kuarters tersebut bagi kuarters guru yang berada di luar kawasan sekolah, ia boleh ditawarkan kepada penjawat awam dari kementerian lain daripada Kementerian Pendidikan Malaysia. Yang Berhormat Bukit Gantang, isu IPGM. Kemasukan pelajar di IPGM merosot kerana prospek kerjaya yang tidak terjamin. Kita juga telah mengambil tindakan untuk memperkasakan lagi bidang perguruan ini dalam Pelan Pembangunan Pendidikan Malaysia 2013-2025. Pada masa yang sama, Kementerian Pendidikan Malaysia sentiasa mengadakan pelbagai program, promosi untuk menarik minat pelajar cemerlang memohon profesion keguruan sebagai pilihan utama. Antara program yang sedang giat dilaksanakan oleh kementerian adalah Teach for Malaysia, Ikon Guru High Profil Marketing dengan izin, Hari Bertemu Pelanggan, Jom Masuk U dengan kerjasama Sektor Pengajian Tinggi Kementerian Pendidikan Malaysia dan juga *Road Show* Kerjaya Guru kerjasama JPN. Yang Berhormat Tumpat aspek KWAMP, dasar pemberian yang tidak adil, penghulu enggan sahkan borang KWAMP kerana perbezaan politik. Pemberian bantuan KWAMP ini berasaskan syarat-syarat berikut:

- (i) murid warganegara Malaysia;
- (ii) bersekolah di sekolah kerajaan atau sekolah bantuan kerajaan; dan
- (iii) pendapatan keluarga di bawah paras Garis Kemiskinan Nasional.

Buat masa ini pihak kementerian tidak mendapat apa-apa maklumat mengenai...

Ir. Shahrudin bin Ismail [Kangar]: Yang Berhormat Menteri...

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Sebentar, biar saya selesaikan jawapan.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Yang Berhormat Kangar.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Sebentar, biar saya selesaikan.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Okey, Yang Berhormat Kangar.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Buat masa ini pihak kementerian – Biar saya selesaikan jawapan, saya akan berikan peluang kepada Yang Berhormat sebentar lagi. Mohon maaf ya. Buat masa ini pihak kementerian tidak mendapat apa-apa maklumat mengenai unsur-unsur politik yang menghalang murid-murid daripada menerima bantuan KWAMP seperti yang dibangkitkan. Sekiranya ada, sila kemukakan laporan itu kepada saya. Yang Berhormat, sila kemukakan laporan kepada saya sekiranya ada. Sebelum Yang Berhormat.

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: *[Bangun]*

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Yang Berhormat Sibu. Yang Berhormat Kangar.

Ir. Shahrudin bin Ismail [Kangar]: Mohon penjelasan daripada Yang Berhormat Menteri berkenaan dengan di IPGM. Terdapat program iaitu Program Pensiswazahan Guru anjuran Bahagian Pendidikan Guru (BPG) yang mana 27 guru yang melanjutkan pelajaran di IPGM Kampus Perlis telah dibuang kerana gagal dalam satu *paper* sahaja. Jadi, guru-guru tersebut terpaksa membayar kontrak dengan kerajaan sebanyak RM50,000. Jadi mohon penjelasan Yang Berhormat Menteri. Terima kasih.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Yang Berhormat Kangar, boleh tidak berikan isu ini kepada saya, akan saya cuba semak kerana benda ini tidak ada kena-mengena dengan belanjawan, bajet tambahan ini. Akan tetapi tolong maklum kepada saya dan saya akan cuba beri maklumat, akan buat siasatan.

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: *[Bangun]*

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Yang Berhormat, isu kena-mengena dengan - Yang Berhormat Sibu?

Puan Hajah Siti Zailah binti Mohd Yusoff [Rantau Panjang]: Ya.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Yang Berhormat Sibu.

Tuan Oscar Ling Chai Yew [Sibu]: Isu ini berkenaan dengan Program Bistari, boleh? Program Bestari.

Seorang Ahli: *[Menyampuk]*

Puan Hajah Siti Zailah binti Mohd. Yusoff [Rantau Panjang]: Saya, Tuan Pengerusi.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Yang Berhormat Kuang, Yang Berhormat Kuang.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Sebentar, tidak ada kena mengena dengan KWAMP ya. Mohon maaf. Yang Berhormat Rantau Panjang.

Puan Hajah Siti Zailah binti Mohd. Yusoff [Rantau Panjang]: Ya, saya. Terima kasih Yang Berhormat Timbalan Menteri. Saya ingin penjelasan daripada pihak kementerian, apakah pemantauan dibuat. Isu yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat Tumpat sebenarnya juga berlaku dalam Parlimen saya. Saya mendapat banyak aduan daripada ibu bapa di mana ibu bapa mengadu borang untuk bantuan tidak mahu ditandai. Sebab syarat borang itu mesti tandatangan penghulu pihak kerajaan. Sebab di Kelantan ada dua penghulu. Penghulu di bawah kerajaan negeri, penghulu yang JKK yang dilantik oleh Kerajaan Persekutuan. Yang sepatutnya perlu kerajaan negeri itu yang sahnyanya. Akan tetapi kenapa dasar Kementerian Pendidikan mensyaratkan bantuan ini mesti ditandatangani oleh penghulu di bawah Kerajaan Persekutuan. Jika tidak tandatangi maka tidak layak untuk terima bantuan. Perkara ini banyak berlaku. Minta pemantauan dibuat dan perkara ini berlaku dalam Parlimen saya. Minta sikit.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Okey, Yang Berhormat kita akan membuat pemantauan seperti mana yang dicadangkan oleh Yang Berhormat, terima kasih.

Dato' Haji Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Yang Berhormat boleh, berkaitan dengan yang tadi. Boleh tidak macam saya pernah sebut tadi ini supaya dihapuskan prosedur itu, peraturan itu. Sebab kalau tidak nanti kalau membabitkan ada lantikan-lantikan politik ini itu yang akan menyebabkan salah guna. Jadi cukup untuk guru besar sendiri ataupun guru kelas sendiri yang menandatangani untuk membuat pengesahan. Kalau masih hendak mengekalkan peraturan tersebut termasuk JKKP dan sebagainya maka wakil rakyat, ADUN dan juga Ahli Parlimen walaupun bukan daripada kerajaan juga harus diberikan hak untuk membuat pengesahan tersebut. Itu baru untuk mengelak daripada keadaan itu berulang lagi.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Saya ambil maklum cadangan oleh Yang Berhormat Pokok Sena. Ya, Yang Berhormat.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat Kuala Nerus.

Dr. Mohd Khairuddin bin Aman Razali [Kuala Nerus]: Saya hendak timbulkan benda yang sama juga dengan persoalan sains dan sebagainya melibatkan bantuan pendidikan dan sebagainya. Sebab takut berlaku benda yang sama, global peringkat Malaysia. Di Terengganu sebagai contoh. Bila pelajar-pelajar hendak minta bantuan dengan MIDAM di Terengganu, perlukan *sign* daripada wakil rakyat daripada pembangkang tidak laku, naik ke pejabat di Wisma Darul Iman berjumpa dengan Exco sendiri. Keadaan seumpama itu bimbang ianya juga berlaku di peringkat Kementerian

Pendidikan, peringkat Malaysia ini. Jadi saya rasa Yang Berhormat Timbalan Menteri ambil sedikit perhatian isu ini agar kita beri hak kepada semua wakil rakyat juga bantu negara kita untuk maju dan bantu rakyat, *insya-Allah*.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Terima kasih, saya akan ambil perhatian. Yang Berhormat Tasik Gelugor meminta semakan semula pemberian pencen kepada bekas guru. Perkara ini juga dalam bidang kuasa Jabatan Perkhidmatan Awam dan agensi pusat. Yang Berhormat Jerlun yang membangkitkan isu kualiti makanan yang semakin berkurangan hasil daripada kontrak yang tidak telus. Kementerian Pendidikan Malaysia sentiasa melaksanakan pemantauan berkenaan kualiti makanan secara berterusan. Sekiranya terdapat aduan dan syarikat didapati melanggar kontrak-kontrak tindakan berdasarkan kontrak akan dikenakan. Syarikat akan diberi amaran terlebih dahulu disusuli dengan denda; sekiranya masih berlarutan syarikat itu akan ditamatkan kontrak serta merta. Guru-guru yang ditukarkan dengan segera tanpa sebab atas alasan menyokong parti politik. Selaras dengan Peraturan-peraturan Pegawai Awam, Kelakuan dan Tatatertib 1993, Peraturan 21 tidak membenarkan pegawai awam dalam kumpulan pengurusan dan profesional untuk mengambil bahagian dalam mana-mana parti politik. Walau bagaimanapun anggota kumpulan pelaksana boleh melibatkan diri dengan kebenaran ketua jabatan. Pengecualian bagi pegawai perkhidmatan pendidikan yang tidak terlibat dalam jawatan pentadbiran di sekolah JPN dan PPD untuk aktif dalam parti politik, berdasarkan kepada Pekeliling Perkhidmatan Bil.9, Tahun 2010, Mengenai Permohonan Mengambil Bahagian Dalam Aktiviti Politik PPPS Gred DG41 Hingga DG48 Dengan Kebenaran Ketua Jabatan. Yang Berhormat Sepang bertanyakan tentang penglibatan ahli politik dalam majlis sekolah kenapa tidak boleh? SPI 3/2008 – Mengundang Orang-Orang Kenamaan Ke Upacara Sekolah dan Penggunaan Premis Sekolah, Mesyuarat Jawatankuasa Integriti, KPM memutuskan keutamaan diberi kepada Menteri Pelajaran, Timbalan-timbalan Menteri Pelajaran, KSU KPPM, pengarah-pengarah pendidikan negeri atau wakil mereka. Akan tetapi untuk makluman Yang Berhormat, minggu lalu Yang Berhormat Parlimen Selayang telah dijemput untuk merasmikan satu sukan sekolah di kawasan daerah Gombak. Beliau pergi dan tidak ada masalah pun.

Tuan Mohamed Hanipa bin Maidin [Sepang]: Yang Berhormat Timbalan Menteri, saya bercakap itu sebab baru berlaku dua hari lepas. Memang saya sendiri dijemput, bukan saya yang hendak hadir. Saya dijemput oleh pihak PIBG sekolah dan guru besar sendiri sebelum - saya sebutlah nama sekolah itu. Sekolah Kebangsaan Sungai Rawang, sekolah Tamil. Jadi sekolah itu menjemput dan saya hadir dan saya kata saya setuju untuk hadir untuk bagi hadiah dan juga perasmian. Saya kata saya akan hadir. Malam sebelum hadir itu, dia telefon dan dia kata, "*Minta maaf YB saya dapat arahan daripada orang atas*". Jadi saya hendak tahu daripada Yang Berhormat Timbalan Menteri siapa orang atas itu? Kenapa ada arahan daripada orang atas pula. Melainkanlah saya hadir itu untuk berkempen dan sebagainya. Saya hadir kerana dijemput. Jadi saya— dalam Islam ini kalau orang jemput kita kena hadir Yang Berhormat Timbalan Menteri. Jadi kita hadir untuk hendak berjumpa dengan rakyat kita. Saya rasa kalau ada peraturan-peraturan itu pun kalau betul-betul hendak laksanakan, laksanakan dengan adil. Saya hendak beritahu tadi Yang Berhormat kata tentang tidak

boleh seorang guru terlibat dalam politik. Saya hendak beritahu, ini berlaku. Semasa kes Pilihan Raya Pangkalan Pasir dalam petisyen mahkamah, ada saksi itu daripada Barisan Nasional, apabila kita soal dalam mahkamah, dia mengaku dia adalah guru kumpulan A, akan tetapi terlibat dalam politik UMNO. Tidak dapat diambil tindakan. Jadi apabila guru itu terlibat dalam pembangkang dan Pakatan Rakyat dia jadi lain pula. Jadi kalau betul kita hendak gunakan undang-undang, gunakan betul-betul. Jangan apabila tiba kepada Barisan Nasional boleh. Apabila tiba guru yang menyokong Pakatan Rakyat tidak boleh. Jadi ini yang saya rasa kalau boleh kita tidak perlulah nak terlalu keras dengan guru-guru ini. Terima kasih

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat Sepang. Yang Berhormat Bukit Katil.

Tuan Shamsul Iskandar @ Yusre bin Mohd. Akin [Bukit Katil]: Yang Berhormat Timbalan Menteri sambung sedikit.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Okey.

Tuan Shamsul Iskandar @ Yusre bin Mohd. Akin [Bukit Katil]: Yang Berhormat Timbalan Menteri tadi telah diberikan sedikit pencerahan kepada kita tentang senarai keutamaan bagi mereka yang perlu dijemput di sekolah. Saya hendak bangkitkan juga sedikit, apakah Kementerian Pendidikan boleh memberikan satu pekeliling kepada guru-guru agar mereka tidak berada di dalam satu situasi yang takut. Saya ambil contoh yang paling mudahlah. Contoh sempena Hari Guru. Sempena Hari Guru yang lalu saya atas inisiatif sendiri, kita berikan kek bagi peringatan di kawasan sayalah. Ada guru besar beberapa sekolah yang tidak berani yang terima kek itu di tepi pagar dekat pondok pengawal. So, apabila saya tanya kenapa cikgu ini? Nanti takut kena pindah, takut kena tekan. Jadi ini alasan-alasan pada saya, saya hormatlah. Saya bagi juga walaupun di pintu pagar. Akan tetapi kalau ada sedikit keterbukaan dalam aspek ini, macam kita hendak meraikan guru-guru, saya ingat itu *above*, dengan izin, Tuan Pengerusi *beyond politics* lah. Terima kasih.

Puan Hajah Siti Zailah binti Mohd. Yusoff [Rantau Panjang]: Yang Berhormat saya juga sedikit untuk dalam isu yang sama. Saya juga mengalami sama sebagaimana Yang Berhormat yang lain. Apabila pihak sekolah minta bantuan untuk program sukan di sekolah, niat saya datang ke sekolah hendak bagi bantuan tidak dibenarkan masuk pintu pagar. Dia menyampaikan sumbangan di pintu pagar. Bayangkan saya berasal daripada sekolah tersebut. Begitu juga satu kes apabila guru menghantar surat kepada saya mohon sumbangan untuk pelajar OKU, pelajar khas. Apabila saya datang untuk majlis di bulan Ramadhan bagi duit untuk pelajar-pelajar tidak diterima masuk dan hendak jumpa dengan pelajar tidak boleh. Sehingga saya terpaksa bawa pelajar pergi ke masjid. Jadi sebenarnya mengapa? Seolah-olah layan kami macam penjenayah. Sedangkan kami juga wakil rakyat yang dipilih oleh suara rakyat. Jadi saya minta Kementerian Pendidikan betulkan balik dasar ini sedangkan Ketua Bahagian UMNO boleh masuk sekolah, boleh berceramah di sekolah kepada ibu bapa. Apa pandangan Yang Berhormat.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, saya ingat ini semua isu yang sama.

Dato' Haji Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Sedikit sahaja. Saya hendak minta penjelasan.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Tidak apa. Lain kawasan sahaja tetapi isu yang sama.

Dato' Haji Mahfuz bin Haji Omar [Pokok Sena]: Hendak minta penjelasan, boleh tidak boleh dibatalkan pekeliling tersebut dan juga dimansuhkan peraturan-peraturan yang menghalang pegawai khususnya guru-guru ini dalam apa kategori kedudukan mereka sekalipun. Sebab saya katakan tadi, kita menuju kepada satu pencapaian negara maju. Malaysia baru, politik baru, kita perlu terbuka. Asalkan ahli-ahli politik ini tidak salah guna kuasa. Setakat pergi hendak bagi hadiah, kita boleh membantu. Kalau pergi bercakap kempen politik, mengutuk itu saya pun tidak bersetuju begitu. Begitu juga dengan pegawai-pegawai kerajaan, asalkan mereka laksanakan tugas. Kemudian mereka hendak berpolitik di luar sekolah itu hak mereka. Berikan hak kepada mereka. Ini politik baru yang harus kita wujud. Kita sedang berhadapan dengan satu generasi baru. Jadi takkan kita hendak bawa sentimen politik tahun 60-an itu.

Tuan P. Kamalanathan a/I P. Panchanathan: Okey, terima kasih Yang Berhormat.

Tuan Mohamed Hanipa bin Maidin [Sepang]: Sedikit, sedikit.

Tuan P. Kamalanathan a/I P. Panchanathan: Cukuplah Yang Berhormat.

Tuan Mohamed Hanipa bin Maidin [Sepang]: Sedikit, sedikit. Sedikit sahaja. Saya hendak katakan, adakah Yang Berhormat Timbalan Menteri sedar bahawa dalam peruntukan di bawah *Penal Code*, ada satu peruntukan tidak boleh menghalang Ahli-ahli Parlimen ataupun wakil rakyat daripada bertugas? Bagi saya, apabila ada jempukan itu, kita hadir, itu adalah sebahagian daripada tugas kita. Jadi apabila ada penghalang, itu adalah satu perbuatan jenayah. Adakah Yang Berhormat Timbalan Menteri sedar tentang peruntukan tersebut? Terima kasih.

Tuan P. Kamalanathan a/I P. Panchanathan: Yang Berhormat, saya balik kepada topik hari ini iaitu bajet tambahan. Yang Berhormat Tumpat, saya ambil maklum apa yang telah dibangkitkan oleh semua Ahli Parlimen. Terima kasih. Yang Berhormat Tumpat, penyelenggaraan *genset* dan solar hibrid. Adakah Kementerian Pendidikan Malaysia memikirkan hal ini dan menukar kepada penggunaan elektrik terus? Penggunaan *genset* dan solar hibrid di sekolah-sekolah luar bandar adalah bertujuan sebagai alternatif membekalkan elektrik selama 24 jam kepada sekolah tersebut kerana tidak mendapat bekalan elektrik daripada talian grid. Walau bagaimanapun, sekiranya sekolah-sekolah tersebut telah mendapat kebenaran elektrik melalui talian grid, ia boleh dan akan di*integrate* sepadu. Ini akan menjimatkan kos dan mengurangkan kos selenggara.

Tuan Laksamana Pertama (B) Haji Mohamad Imran bin Abd Hamid [Lumut]: [Bangun]

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Yang Berhormat Tasek Gelugor...

Timbalan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ya, Yang Berhormat, Yang Berhormat Lumut bangun.

Tuan Laksamana Pertama (B) Haji Mohamad Imran bin Abd Hamid [Lumut]: Terima kasih Tuan Pengerusi. Yang Berhormat Timbalan Menteri, saya ingin bertanya. Peruntukan sebanyak RM60 juta untuk selenggaraan generator, berapa ribu generator agaknya ini yang hendak diselenggarakan? Kita harus sedar bahawa ini merupakan peruntukan mengurus tahun 2013. Sekarang sudah bulan Oktober. Kita luluskan peruntukan ini sebanyak RM60 juta, bolehkah mereka belanjakan wang sebanyak ini? Oleh kerana pengalaman saya untuk belanja RM1 juta menguruskan selenggaraan adalah tidak mudah kerana proses-prosesnya mengambil masa. Kalau hendak bagi LPO ataupun pesanan kerajaan, berapa ribu pesanan kerajaan kita hendak bagi kepada kontraktor-kontraktor ini untuk menyelenggarakan generator ini? Boleh Yang Berhormat Timbalan Menteri jawab? Terima kasih.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ini peruntukan yang telah dibelanjakan.

Tuan Laksamana Pertama (B) Haji Mohamad Imran bin Abd Hamid [Lumut]: Kalau itu, tidak betul sebab kita belum luluskan lagi sudah belanja.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Ini biasa. Amalan biasa ini.

Tuan Laksamana Pertama (B) Haji Mohamad Imran bin Abd Hamid [Lumut]: Jadi amalan-amalan yang tidak betul, kita harus betulkan. RM60 juta, Tuan Pengerusi memang susah untuk dibelanjakan. RM60 juta. Berapa ribu generator saya hendak tanya. Berapa ribu generator hendak diselenggarakan? Okey, terima kasih.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Betullah. Betul Tuan Pengerusi. Kos ini telah dibelanjakan. Terima kasih untuk maklumat tersebut. Saya ambil maklum. Yang Berhormat Tasek Gelugor, isu kebajikan pensyarah-pensyarah, pembayaran gaji, kenaikan pangkat dan emolumen di matrikulasi. Yang Berhormat, kenaikan pangkat bagi jawatan hakiki di kolej matrikulasi adalah berdasarkan opsyen kritikal dan tidak mengambil kira kekenanan pegawai. Dasar yang ditetapkan oleh Bahagian Matrikulasi ini bertujuan untuk memastikan jawatan kenaikan pangkat diisi oleh pensyarah berdasarkan opsyen kritikal yang diperlukan oleh kolej berkenaan. Walau bagaimanapun, pensyarah berpeluang untuk dinaikkan pangkat secara *time-based* berasaskan kecemerlangan yang telah berkuat kuasa bermula pada tahun 2012. Tuan Yang di-Pertua...

Tuan Shabudin bin Yahaya [Tasek Gelugor]: Penjelasan.

Tuan Pengerusi [Dato' Haji Ismail bin Haji Mohamed Said]: Yang Berhormat Tasek Gelugor.

Tuan P. Kamalanathan a/I P. Panchanathan: Ya, Yang Berhormat Tasek Gelugor.

Tuan Shabudin bin Yahaya [Tasek Gelugor]: Yang Berhormat Timbalan Menteri, masalah yang ditimbulkan oleh pensyarah-pensyarah dari kolej matrikulasi ialah apabila mereka dari unit-unit kecil seperti ekonomi, sastera dan sebagainya, mereka ini sebenarnya secara *timebased* pun mereka sudah begitu senior. Ada yang sudah berumur lebih 50 tahun dan sudah sepatutnya mendapat Gred 52 tetapi oleh kerana mereka tidak berpeluang kerana unit mereka itu kecil, jadi pergerakan kenaikan pangkat tidak dapat berlaku. Sedangkan dalam unit-unit lain seperti biologi dan sains, oleh kerana banyak unit ini wujud di kolej matrikulasi, so peluang untuk pergerakan itu lebih luas. Jadi ini yang disuarakan oleh pensyarah-pensyarah yang berkenaan supaya mereka juga mendapat keadilan. Ini kerana pensyarah-pensyarah dalam bidang sains yang begitu muda telah mendapat gred yang begitu tinggi dan daripada segi *performance*, daripada segi pengalaman, pensyarah-pensyarah tadi lebih berpengalaman dan pernah memegang jawatan dalam matrikulasi itu lebih tinggi. Jadi ini minta dipertimbangkan. Terima kasih.

Tuan P. Kamalanathan a/I P. Panchanathan: Terima kasih Yang Berhormat Tasek Gelugor. Kita akan mempertimbangkan cadangan yang diberi oleh Yang Berhormat. Tuan Pengerusi, sebentar tadi saya telah memberi maklumat semua isu yang kena mengenai dengan bajet tambahan dan isu-isu yang luar daripada bajet tambahan ini, saya akan ambil perhatian yang sewajarnya. Setakat ini sahaja yang dapat saya jelaskan mengenai perkara-perkarayang menyentuh Kementerian Pendidikan sepanjang perbahasan ini...

Dr. Siti Mariah binti Mahmud [Kota Raja]: Yang Berhormat Timbalan Menteri, Yang Berhormat Timbalan Menteri. Saya tadi tidak berkesempatan hendak masuk mengenai kolej matrikulasi. Mungkin tidak boleh jawab sekarang sebab hendak masuk topik itu susah.

Tuan P. Kamalanathan a/I P. Panchanathan: Okey.

Dr. Siti Mariah binti Mahmud [Kota Raja]: Saya ingin tahu, semasa kajian Pelan Pembangunan Pendidikan Negara, adakah kajian dibuat di antara keberkesanan sistem pendidikan kolej matrikulasi berbanding dengan sistem pendidikan Tingkatan 6? Mungkin pengalaman saya selama 14 tahun di dalam universiti, saya dapati ada perbezaan daripada segi kualiti dan kematangan penuntut-penuntut matrikulasi kalau dibandingkan dengan penuntut-penuntut STPM. Jadi sama ada pelan pembangunan baru ini turut mengambil kira kajian dan adakah kerajaan akan meneruskan begini? Dualisme di dalam pendidikan penuntut kita di peringkat prauniversiti ini. Terima kasih.

Tuan P. Kamalanathan a/l P. Panchanathan: Terima kasih Yang Berhormat. Kita memang mengambil kira. Kajian telah dibuat dan kita akan ambil maklumat. Saya akan berkongsi maklumat ini kepada Yang Berhormat kemudian mengenai apa status dan sebagainya. Kita akan memberi maklumat itu kepada Yang Berhormat Kota Raja. Tuan Pengerusi, setakat ini sahaja yang dapat saya jelaskan mengenai perkara-perkara yang menyentuh Kementerian Pendidikan sepanjang perbincangan ini. Perkara-perkara yang tidak sempat dijelaskan akan tetap diambil perhatian dan tindakan sewajarnya akan diambil. Sekali lagi kementerian mengucapkan setinggi-tinggi penghargaan dan ucapan terima kasih kepada semua Yang Berhormat-Yang Berhormat atas keprihatinan, perhatian, teguran dan sokongan yang berterusan kepada Kementerian Pendidikan. Sekian, terima kasih.